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KATOLÍCKA UNIVERZITA V RUŽOMBERKU 
formujúca myseľ i srdce  

 

 

 

Zápisnica zo 7. zasadnutia Vedeckej rady FF KU 

16. novembra 2023 o 11:00, miestnosť F404 + videokonferencia 

 

Prítomní: 

Mgr. Samuel Štefan Mahút, PhD., predseda Vedeckej 

rady FF KU 

prof. Mgr. Terézia Rončáková, PhD., 

podpredsedníčka Vedeckej rady FF KU 

doc. PhDr. Dana Baláková, PhD.  

PaedDr. Katarína Labudová, PhD. 

doc. PaedDr. Petra Lajčiaková, PhD.  

prof. PaedDr. Milan Ligoš, CSc.  

PhDr. Michal Marťák, PhD. 

prof. Dr. phil. fac. theol. Peter Volek 

doc. Eugen Zeleňák, PhD.     

doc. Mgr. Peter Babinčák, PhD. 

prof. PaedDr. Martin Pekár, PhD. 

prof. PhDr. Juraj Rusnák, CSc. 

doc. Mgr. Martin Schmidt, PhD. 

Ospravedlnení: 

doc. Mgr. et Mgr. Marian Kuna, MA, MPhil, PhD. 

prof. PhDr. Ivo Čermák, CSc. 

 

Neospravedlnení členovia VR FF KU: - 

Prítomní hostia: Mgr. et Mgr. Paulína Kováčová, Mgr. Marek Hasák, PhD. 

 

Siedme zasadnutie Vedeckej rady FF KU otvoril jej predseda, Mgr. Samuel Štefan Mahút, PhD., dekan 

FF KU. Privítal členov vedeckej rady, skonštatoval, že zasadnutie je uznášaniaschopné  a predstavil 

program zasadnutia podľa pozvánky: 

1. Informácia o činnosti a zmene zloženia Vedeckej rady FF KU medzi jej 6. a 7. zasadnutím 

2. Schvaľovanie Rokovacieho poriadku Vedeckej rady FF KU 

3. Schvaľovanie školiteľov na doktorandské štúdium uskutočňované na FF KU 

4. Prerokovanie Výročnej správy o činnosti FF KU za rok 2022 

5. Rôzne 

 

FILOZOFICKÁ FAKULTA 

VEDECKÁ RADA 
Hrabovská cesta 1, 034 01 Ružomberok 

www.ku.sk, tel.: +421 918 722 034, e-mail: sekretariat.ff@ku.sk 
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Keďže nik z prítomných nemal žiadne pripomienky a návrhy, pokračovalo sa podľa programu. 

1. Informácia o činnosti a zmene zloženia Vedeckej rady FF KU medzi jej 6. a 7. zasadnutím  

Od 6. zasadnutia Vedeckej rady FF KU, ktoré sa uskutočnilo 4. mája 2023, Vedecká rada FF KU 

hlasovala formou per rollam v dňoch 22. - 25. mája 2023 o ďalších odborníkoch, ktorí majú právo 

skúšať na štátnych skúškach a rigoróznej skúške. Vedecká rada FF KU hlasovaním schválila členstvo 

v štátnicových komisiách Mgr. Jána Goliana, PhD. z Katedry histórie FF KU, Mgr. Jely Kehoe, PhD., 

z Katedry anglického jazyka a literatúry FF KU, Mgr. Ivana Koniara, PhD. z Katedry filozofie FF KU, 

Mgr. Evy Urbanovej, PhD. z Katedry slovenského jazyka a literatúry FF KU, Mgr. Kataríny Matejovej, 

PhD. z Katedry psychológie FF KU a Mgr. Petra Kravčáka, PhD. z Katedry žurnalistiky FF KU. 

Zápisnica z príslušného hlasovania bola členom Vedeckej rady FF KU zaslaná. 

V súvislosti so skončením pracovného pomeru na KU sa k 31. augustu 2023 vzdal členstva vo 

Vedeckej rade FF KU prof. PhDr. David Papajík, PhD. Následne zaniklo členstvo vo vedeckej rade 

doc. PhDr. Petrovi Olexákovi, PhD., ktorého do tejto funkcie schválil Akademický senát FF KU 17. 

septembra 2019, a to vzhľadom na ustanovenie zo Štatútu FF KU (čl. 12, ods. 2), podľa ktorého je 

členstvo vo Vedeckej rade FF KU štvorročné. 

 

Uznesenie č. 2023/7/1 

Vedecká rada FF KU berie na vedomie informáciu o činnosti a zmene zloženia Vedeckej rady FF 

KU v období medzi jej 6. a 7. zasadnutím. 

Prítomní:  11   Za:  11  Proti:  0  Zdržal sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

2. Prerokovanie Rokovacieho poriadku Vedeckej rady FF KU 

Podľa čl. 29, ods. 20, písm. i) Štatútu KU, ako aj podľa čl. 25, ods. 1, písm. h) Štatútu FF KU Vedecká 

rada FF KU schvaľuje na návrh jej predsedu Rokovací poriadok Vedeckej rady FF KU. Pre toto 

schvaľovanie je však podľa aktuálneho znenia § 34, ods. 1 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách 

potrebný písomný súhlas príslušnej cirkvi, čiže Veľkého kancelára KU (v súlade s čl. 10 Štatútu KU). 

Predseda predložil členom Vedeckej rady návrh Rokovacieho poriadku Vedeckej rady FF KU, ku 

ktorému dnes pred zasadnutím vydal súhlasné stanovisko Veľký kancelár KU. 

Oproti predchádzajúcemu rokovaciemu poriadku (ktorý bol v súlade s § 113am, ods. 1 zákona o 

vysokých školách zrušený 1. septembra 2023) návrh tohto rokovacieho poriadku najmä 1. obsahuje 

ustanovenie o tom, že zasadnutia sú verejné, 2. vylučuje možnosť hlasovania per rollam, 3. ráta so 

študentmi ako členmi vedeckej rady, 4. vyžaduje si schválenie v akademickom senáte fakulty. Prvé 
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tri uvedené zmeny vyplývajú zo Štatútu KU, ale aj zo zákona o vysokých školách, keďže Štatút KU 

považuje vedecké rady fakúlt za orgány akademickej samosprávy (a implicitne na nich vzťahuje 

práva a povinnosti kolektívnych samosprávnych orgánov fakulty podľa § 22, ods. 1 zákona). 

M. Schmidt prezentoval iné nastavenie vedeckých rád fakúlt na Univerzite Mateja Bella v Banskej 

Bystrici (študenti nie sú členovia vedeckej rady, ráta sa s možnosťou hlasovania per rollam a pod.), a 

upozornil, že Štatút UMB bol pritom registrovaný na ministerstve školstva. 

Predseda (S. Š. Mahút) reagoval, že v prípade FF KU musíme vychádzať zo Štatútu KU, ktorý tieto 

zmeny vyžaduje. M. Ligoš vyjadril nespokojnosť s niektorými zmenami týkajúcimi sa vedeckej rady 

fakulty, ale zároveň aj ich akceptáciu. Predseda navrhol zohľadniť tieto skutočnosti pri budúcom 

upravovaní Štatútu KU. 

 

(Medzičasom na zasadnutie prišiel M. Ligoš, čím sa počet prítomných členov zvýšil na 12.) 

Uznesenie č. 2023/7/2 

Vedecká rada FF KU schvaľuje návrh Rokovacieho poriadku Vedeckej rady FF KU, ktorý jej 

predseda predložil na zasadnutí. 

Prítomní:  12   Za:  12  Proti:  0  Zdržal sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

3. Schvaľovanie školiteľov na doktorandské štúdium uskutočňované na FF KU 

Podľa aktuálneho znenia § 54, ods. 4 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách spolu s čl. 25, ods. 5 

a 6 Študijného poriadku KU a čl. 1, ods. 4, písm. c) a e) Rokovacieho poriadku Vedeckej rady KU, do 

kompetencie Vedeckej rady FF KU patrí schvaľovanie školiteľov na doktorandské štúdium 

uskutočňované na FF KU. Predseda vedeckej rady, na základe odporúčaní odborových komisií pre 

doktorandské štúdium, predložil vedeckej rade zoznam mien školiteľov pre jednotlivé študijné 

odbory v študijných programoch, v ktorých sa na fakulte uskutočňuje doktorandské štúdium. Návrh 

obsahuje mená vysokoškolských učiteľov, z ktorých všetci momentálne pôsobia na funkčnom mieste 

docenta, a tak medzi ich pracovné povinnosti patrí aj vedenie doktorandov (podľa aktuálneho znenia 

§ 75, ods. 2 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách). 

Medzi členmi vedeckej rady prebehla krátka diskusia o navrhnutých kandidátoch (J. Rusnák sa 

vyjadril v prospech oboch kandidátov z odboru mediálnych a komunikačných štúdií, M. Pekár sa 

vyjadril v prospech všetkých troch kandidátov z odboru historických vied, P. Volek odporučil 

schválenie oboch kandidátov z odboru filozofie), ako aj o spôsobe hlasovania (E. Zeleňák navrhol 

zachovať obvyklé tajné hlasovanie, čo podporili viacerí členovia vedeckej rady). 
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Keďže niektorí členovia vedeckej rady boli na zasadnutí prítomní prostredníctvom videokonferencie,  

predseda požiadal členov vedeckej rady o neverejné hlasovanie prostredníctvom aplikácie, do ktorej 

dostal každý člen vedeckej rady unikátne anonymizované heslo, aby bolo zabezpečené obmedzenie 

hlasovacích pokusov a zároveň zabezpečená tajnosť hlasovania. 

 

Výsledok hlasovania: 

Vedecká rada FF KU v súlade s § 54, ods. 4 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov schvaľuje za školiteľov pre doktorandské 

štúdium uskutočňované na Filozofickej fakulte Katolíckej univerzity v Ružomberku: 

- v študijnom odbore filozofia Mgr. Jána Hrkúta, PhD. 

hlasujúcich: 12  za: 12  proti: 0  zdržiavam sa: 0 

- v študijnom odbore filozofia doc. Mgr. Juraja Šucha, PhD. 

hlasujúcich: 12  za: 12  proti: 0  zdržiavam sa: 0 

- v študijnom odbore historické vedy Mgr. Miroslava Huťku, PhD. 

hlasujúcich: 12  za: 12  proti: 0  zdržiavam sa: 0 

- v študijnom odbore historické vedy PhDr. Michala Marťáka, PhD. 

hlasujúcich: 12  za: 12  proti: 0  zdržiavam sa: 0 

- v študijnom odbore historické vedy Mgr. et Mgr. Vladimíra Olejníka, PhD. 

hlasujúcich: 12  za: 12  proti: 0  zdržiavam sa: 0 

- v študijnom odbore mediálne a komunikačné štúdiá Mgr. Petru Polievkovú, PhD. 

hlasujúcich: 12  za: 11  proti: 0  zdržiavam sa: 1 

- v študijnom odbore mediálne a komunikačné štúdiá PhDr. ThDr. Hedvigu Tkáčovú, PhD. 

hlasujúcich: 12  za: 12  proti: 0  zdržiavam sa: 0 

 

Uznesenie č. 2023/7/4 

Vedecká rada FF KU berie na vedomie výsledky tajnej voľby, v ktorej boli za školiteľov pre 

doktorandské štúdium uskutočňované na Filozofickej fakulte KU schválení: 

- v študijnom odbore filozofia Mgr. Ján Hrkút, PhD. a doc. Mgr. Juraj Šuch, PhD.,  

- v študijnom odbore historické vedy Mgr. Miroslav Huťka, PhD., PhDr. Michal Marťák, 

PhD. a Mgr. et Mgr. Vladimír Olejník, PhD., 

- v študijnom odbore mediálne a komunikačné štúdiá Mgr. Petra Polievková, PhD. a PhDr. 

ThDr. Hedviga Tkáčová, PhD. 
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Prítomní:  12   Za:  12  Proti:  0  Zdržal sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

4. Prerokovanie Výročnej správy o činnosti FF KU za rok 2022 

Predseda predložil členom vedeckej rady Výročnú správu o činnosti FF KU za rok 2022, ktorá 

obsahuje informácie o vzdelávaní a tvorivej činnosti fakulty. 

Prodekanka pre vedu a doktorandské štúdium T. Rončáková predstavila najdôležitejšie informácie o 

zapojení fakulty do publikačnej a projektovej činnosti (aj s ohľadom na vývoj za posledné roky) a 

taktiež o doktorandskom štúdiu.  

J. Rusnák v súvislosti so zvýšením publikačnej aktivity doktorandov navrhol zapájať doktorandov 

do grantov vedených školiteľmi. M. Pekár apeloval na zvýšené úsilie v súvislosti s podielom 

zapojených pedagógov FF KU do projektových schém. Zároveň ocenil plánované zmeny smerom k 

investovaniu do publikačného potenciálu tvorivých pracovníkov formou interného Fondu na 

podporu vedy.  P. Volek v súvislosti s publikovaním doktorandov v zahraničných indexovaných 

časopisoch upresnil, že na katedre filozofie vyšli takéto publikácie už trom doktorandom. V súvislosti 

s podávaním projektov poukázal na problém partnerstva vo väčších výzvach, kde neraz zlyhajú 

partneri a nemožno to ovplyvniť. E. Zeleňák požiadal, aby v budúcnosti členovia vedeckej rady 

dostali štruktúrovanejší hodnotiaci materiál k tvorivej a pedagogickej činnosti, nie iba výročnú 

správu, k čomu predseda vyjadril porozumenie a prísľub zlepšenia. P. Volek pripomenul, že s 

hodnotením tvorivej činnosti a štúdia na fakulte je v súčasnosti veľa administratívnej záťaže. 

Obdobne sa vyjadril M. Ligoš poukazujúc na neprimeranú administratívnu záťaž garantov. 

 

Prodekanka pre výchovu a vzdelávanie P. Kováčová prítomných zas informovala o výsledkoch v 

oblasti vzdelávania, najmä o vývoji počtu študentov a študijných programov, študentskom 

hodnotení, spolupráci so zainteresovanými stranami, oceneniach študentov a podobne. 

M. Pekár v súvislosti s nižším počtom niektorých študentov učiteľstva vyjadril nádej, že to 

kompenzuje medzifakultný systém delenia výkonov (študenti PF KU študujúci jeden aprobačný 

predmet na FF KU). Zároveň sa spýtal na návratnosť dotazníkov, na čo mu P. Kováčová odpovedala. 

Predseda sa spýtal externých členov vedeckej rady či poznajú príklady dobrej praxe, ako získať vyšší 

počet dotazníkov od študentov. P. Babinčák potvrdil, že majú taktiež problém s návratnosťou 

dotazníkov a upozornil na ich nižšiu výpovednú hodnotu a opatrnosť pri interpretácii. Odporučil 

študentov oslovovať adresnejšie, osobnejšie a kombinovať kvantitatívne štatistické hodnotenie s 

kvalitatívnym neštruktúrovaným hodnotením. Dobré je zapájať študentov do vyhodnotenia 

dotazníkov, komunikovať im výsledky a prezentovať konkrétnu realizáciu ich pripomienok. M. 
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Pekár tiež potvrdil podobné skúsenosti s návratnosťou dotazníkov na svojej inštitúcii, kde zbierajú 

spätnú väzbu na troch úrovniach: univerzitnej, fakultnej aj katedrovej (na úrovni odborov). Vytvárajú 

priestor aj neštruktúrovaným odpovediam, čo prináša konkrétnejšie výstupy, odporúčania, nápady. 

Opakovane sa vyskytujúce indikované problémy berú veľmi vážne a komunikujú prijaté riešenia. 

Výsledky spätnej väzby sa dokonca stali súčasťou habilitačných a inauguračných procesov, kde sa 

povinne predkladajú v rámci spisu, čo však môže byť dvojsečné. J. Rusnák ponúkol skúsenosť z 

odboru mediálnych štúdií, kde sa pomer medzi bakalárskymi a magisterskými študentmi eliminoval 

vďaka možnosti posilnenia tvorivých pracovných možností v krúžkoch s rôznym mediálnym 

zameraním, čo študentov viac vťahuje do komunity a pomáha im to zotrvať na materskej inštitúcii aj 

pri prechode do magisterského štúdia. P. Volek vyjadril skúsenosť so zvyšujúcou sa labilitou 

študentov, ktorí v priebehu štúdia prehodnocujú svoju orientáciu a prechádzajú na odlišné študijné 

programy, či dokonca odbory. K. Labudová pripomenula, že aj na FF KU je súčasťou hodnotiacich 

študentských dotazníkov naratívna časť s priestorom na voľné vyjadrenie, ktoré býva často veľmi 

pozitívne. P. Kováčová potvrdila, že často sa majú potrebu vyjadriť predovšetkým dve skupiny 

študentov: veľmi spokojní a veľmi nespokojní. 

 

(Medzičasom zasadnutie opustil E. Zeleňák a P. Lajčiaková, čím sa počet členov znížil na 10.) 

Uznesenie č. 2023/7/5 

Vedecká rada FF KU prerokovala výročnú správu FF KU za rok 2022 a zhodnotila úroveň FF KU 

vo vzdelávaní a tvorivej činnosti v zmysle čl. 29, ods. 20, písm. b) Štatútu KU. 

Prítomní:  10   Za:  10  Proti:  0  Zdržal sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

5. Rôzne 

P. Volek navrhol, aby sa ustanovil stabilný termín zasadnutí, napríklad na stredy dopoludnia. M. 

Ligoš sa spýtal na najbližší termín zasadnutia. Predseda avizoval, že najbližšie zasadnutie (a zároveň 

posledné zasadnutie v tomto zložení vedeckej rady) sa pravdepodobne uskutoční na jar 2024. 

Následne sa predseda prítomným poďakoval za účasť na dnešnom zasadnutí, ako aj za vecnú 

diskusiu a obohacujúce pripomienky, a zasadnutie ukončil. 

 

 

V Ružomberku 22. novembra 2023 

CZ 02182/2023 FF 
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Zapísala: prof. Mgr. Terézia Rončáková, PhD. 

    podpredsedníčka Vedeckej rady FF KU 

 

Overil a schválil:  Mgr. Samuel Štefan Mahút, PhD. 

      predseda Vedeckej rady FF KU 


